Pozorujte společné rysy a rozdíly u flexe (tvarosloví slovesa) a derivace deverbativ (substantiv a adjektiv tvořených ze sloves) s ohledem na tvoření od kořene a kmene (KOŘEN + KMENOTVORNÁ PŘÍPONA = KMEN) základového slovesa.
KMEN PŘÍTOMNÝ (indikativ prézentu aktiva, imperativ )
KMEN INFINITIVNÍ/MINULÝ   ( L-ové příčestí, pasívum)
	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	na-
	-kup-
	-ova-
	-t, -ti
	x

	na-
	-kup-
	-ova-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	na-
	-kup-
	-ová-
	-n-
	-0, -a, -o, -i, -y

	na-
	-kup-
	-uje-
	-š, -0, -me, -te
	x

	na-
	-kup-
	-uj-
	-u, -i, -ou, -í, -0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	ná-
	-kup-
	x
	-0-
	-0, -u, -em, -y, -ů, -ům

	ná-
	-kup-
	x
	-k-

-ek-
-c-
	-a, -y, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0
-e

	ná-
	-kup-
	x
	-č-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	kup
	x
	-n-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	DERIVACE OD KMENE

	na-
	-kup-
	-uj-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	na-
	-kup-
	-ova-
	-č-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -ů, -ům, -ích

	na-
	-kup-
	-ova-
	-tel-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	na-
	-kup-
	-ova-
	-c-
	- í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	na-
	-kup-
	-ová-
	-n-
	-í, -ím, -ích, -ími

	na-
	-kup-
	-ova-
	-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými






	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	děl-
	-a-
	-t, -ti
	x

	
	děl-
	-a-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	u-
	děl-
	-á-
	-n-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	děl-
	-á-
	-š, -0, -me, -te
	x

	
	děl-
	-aj-
	-í
	x

	
	děl-
	-ej-
	-0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	
	děl-
	x
	-b-

-eb-
	-a, -y, -ě, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0

	vý-
	-děl-
	x
	-ek-
-k-

	-0, 
-u, -em, -y, -ů, -ům

	
	děl-
	x
	-ník-


-níc-
	-0, -a, -u, -ovi, -em, --ové, -ů, -ům, -y
-i, -ích

	
	děl-
	x
	-n-
	- ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	DERIVACE OD KMENE

	
	-děl-
	-aj-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	-děl-
	-a-
	-č-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -ů, -ům, -ích

	pa-
	-děl-
	-a-
	-tel-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	pa-
	děl-
	-a-
	-c-
	- í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	vy-
	-děl-
	-á-
	-n-
	-í, -ím, -ích, -ími

	vy-
	-děl-
	-a-
	-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými
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	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	ps-
	-á-
	-t, -ti
	x

	
	ps-
	-a-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	vy-
	ps-
	-á-
	-n-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	píš-
	-e-
	-š, -0, -me, -te
	x

	
	píš-
piš-
	-0-
	-u, -ou,
 -0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	do-
	-pis-
	x
	-0-
	-0, -u, -em, -y, -ů, -ům

	vý-
	-pis-
	x
	-ek-
-k-

	-0, 
-u, -em, -y, -ů, -ům

	
	pís
	x
	-ař
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	po-
	-pis-
	x
	-n-
	- ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	DERIVACE OD KMENE

	
	píš-
	-0-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	pis-
	-a-
	-tel-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	
	ps-
	-a-
	-c-
	- í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	o-
	-ps-
	-á-
	-n-
	-í, -ím, -ích, -ími

	o-
	-ps-
	-a-
	-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými







	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	pros-
	-i-
	-t, -ti
	x

	
	pros-
	-i-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	proš-
	-0-
	-en-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	pros-
	-í-
	-m, -š, -0, -me, -te
	x

	
	pros-
	-0-
	-í, -0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	
	pros-
	x
	-b-

-eb-
	-a, -y, -ě, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0

	
	pros-
	x
	-ík-

	-0, -u, -em, -y, -ů, -ům

	ne-ú-
	-pros-
	x
	-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	DERIVACE OD KMENE

	
	pros-
	-0-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	pros-
	-i-
	-č-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -ů, -ům, -ích

	
	pros-
	-i-
	-tel-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	od-
	-proš-
	-0-
	-en-
	-í, -ím, -ích, -ími

	od-
	-proš-
	-0-
	-en-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými










	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	do-
	-hlíž-
	-e-
	-t, -ti
	x

	do-
	-hlíž-
	-e-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	vy-
	-hlíž-
	-e-
	-n-
	-0, -a, -o, -i, -y

	do-
	-hlíž-
	-í-
	-š, -0, -me, -te
	x

	do-
	-hlíž-
	-ej-
	-í, -0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	vý-
	-hled-
	x
	-0-
	-0, -u, -em, -y, -ů, -ům

	vy
	-hlíd-
	x
	-k-

-ek-
-c-
	-a, -y, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0
-e

	DERIVACE OD KMENE

	do-
	-hlíž-
	-ej-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	do-
	-hlíž-
	-e-
	-č-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -ů, -ům, -ích

	do-
	-hlíž-
	-e-
	-c-
	- í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	do-
	-hliž-
	-i-
	-tel-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	do-
	-hlíž-
	-e-
	-n-
	-í, -ím, -ích, -ími

	vy-
	-hlíž-
	-e-
	-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými











Sledujte analogie v případě nulových kmenotvorných přípon.
	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	péc-
	-0-
	-t, -i
	x

	
	pek-
	-0-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	peč-
	-0-
	-en-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	peč-
	-e-
	-š, -0, -me, -te
	x

	
	peč-


pek-
pec-
	-0-
	-u, -ou,
 -0, -me, -te,
-u, -ou
-0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	vý-
	-pek-
	x
	-0-
	-0, -u, -em, -y, -ů, -ům

	
	pec-
	x
	-0-

	-0, -e, -i, -í, -ím, -emi

	
	pek-
	x
	-ař-
	-0, -e, -i, -ovi, -em, -é, -ů, -ům, -ích

	
	peč
	x
	-iv-
	-o, -a, -u, -em, -ech, -ům, -y

	DERIVACE OD KMENE

	
	peč-
	-0-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	peč-
	-0-
	-en-
	-ě, -i, -í, -ím, -ích, -ěmi

	o-
	-peč-
	-0-
	-en-
	-í, -ím, -ích, -ími

	o-
	-peč-
	-0-
	-en-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	
	peč-
	-0-
	-i-c
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími









Sledujte analogie v případě nulových kmenotvorných přípon.
	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	rý-
	-0-
	-t, -ti
	x

	
	ry-
	-0-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	ry-
	-0-
	-t-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	ry-
	-je-
	-š, -0, -me, -te
	x

	
	ry-
	-j-
	-u, -i, -ou, -í, -0, -me, -te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	
	ry-
	x
	-t-b-

-t-eb-
	-a, -y, -ě, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0

	
	ry-
	x
	-t-ec-
-t-c
	-0, 
-e, -i, -í, -ím, -emi

	roz-
	ry-
	x
	-v-n-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	DERIVACE OD KMENE

	
	ry-
	-j-
	-íc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	rý-
	-0-
	-č-
	-0, -e, -i, -em, -ů, -ům, -ích

	
	ry-
	-0-
	-c
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	ry-
	-0-
	-dl-

-del-
	-o, -a, -u, -em, -ům, -ech, -y
-0

	vy-
	-ry-
	-0-
	-t-
	-í, -ím, -ích, -ími

	vy
	-ry-
	-0-
	-t-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými







Sledujte analogie v případě nulových kmenotvorných přípon.
	FLEXE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Koncovka (infinitivní, osobní, tvarová)
	Koncovka rodová

	
	čís-
	-0-
	-t, -ti
	x

	
	čet-/čt-
	-0-
	-l-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	čt-
	-0-
	-en-
	-0, -a, -o, -i, -y

	
	čt-
	-e-
	-š, -0, -me, -te
	x

	
	čt-
	-0-
	-u, -ou,  -i-0, -ě-me, -ě-te
	x

	DERIVACE OD KOŘENE

	prefix
	kořen
	Kmenotvorná přípona
	Derivační afix
	Pádová koncovka

	
	čet-
	x
	-b-

-eb-
	-a, -y, -ě, -u, -ou, -ám, -ách, -ami
-0

	
	čt-
	x
	-iv-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými

	DERIVACE OD KMENE

	
	čt-
	-0-
	-ouc-
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	
	čt-
	-0-
	-e-č-
	-0, -e, -i, -em, -ů, -ům, -ích

	
	čt-
	-0-
	-e-c
	-í, -ího, -ímu, -ím, -ích, -ími

	pro-
	-čt-
	-0-
	-en-
	-í, -ím, -ích, -ími

	za-
	-čt-
	-0-
	-en-
	-ý, -ého, -ému, -ém, -ým, -á, -é, -ou, -í, -ých, -ým, -ými



